
Hoogeveen, 4 november 2016

Betreft: Schriftelijke vragen Sociaal Domein

Geacht college,

In een publicatie van Binnenlands Bestuur deze week (31 oktober jl.) valt te lezen dat gemeenten in
Nederland vorig jaar bijna 1,2 miljard heeft overgehouden op het budget voor WMO en Jeugdzorg. Uit
de gemeentelijke tussenrapportage (II) valt op te maken dat de lasten door een te behoedzame
Hoogeveense begroting binnen het sociale domein (Jeugdhulp, WMO-AWBZ) voor 2016 ook fors
meevallen.  Dit jaar lezen we dat een incidenteel voordeel van meer dan twee miljoen euro kan worden
verwacht.  Vorig jaar is ook 1,7 miljoen aan voordelig resultaat geboekt op de taken in het kader van
jeugdhulp, participatie en WMO.  Dit terwijl we toen net als dit jaar uitgingen van een budget neutrale
begroting. Daarnaast beschikt de gemeente naar verwachting eind dit jaar over een reserve van 1,7
miljoen euro voor het opvangen van effecten Rijksbeleid. 

Hoewel het rijksbudget wordt verlaagd de komende jaren, we beschikken over een reserve, stellen wij
ons op basis van de vorig jaar gerealiseerde en dit jaar te verwachten over te houden gelden een aantal
vragen:

Vraag 1: Bent u het met ons van mening dat we in Hoogeveen in 2015 en 2016 rond het sociale
domein te conservatief hebben begroot, kunt u toelichten op welke manier de becijfering in
begroting voor 2017 is gemaakt en kunnen deze worden bijgesteld op basis van de huidige
financiële ontwikkelingen?

Op 30 juni hebben wij u voorgesteld om Hoogeveense innovatieve initiatieven binnen het sociale domein
te gaan stimuleren.  Als VVD waren we toen en nu ook van mening dat de gemeente meer ruimte zou
moeten geven om burgerinitiatieven mogelijk te maken en dit te stimuleren. Dit kan wat ons betreft
namelijk leiden tot slimmere en innovatieve creatieve oplossingen en (maatschappelijk) minder kosten en
meer kwaliteit.

Vraag 2: Kunt u aangeven wat uw verwachting is van burgerinitiatieven en meer ruimte binnen het
sociale domein?  

Vraag 3: Vindt u dat het huidige beleidskader voldoende ruimte/kansen biedt om innovaties
binnen het sociale domein te initiëren bij instellingen en inwoners en waaruit blijkt dat?
 
Zoals bij de eerste begrotingsbehandeling aangegeven willen we als VVD graag een deel van de
(beschikbare of nog beschikbaar te komen) middelen in het sociale domein specifiek gebruiken voor
innovaties binnen het sociale domein, het college ging hier –voorzichtigheidshalve- niet op in. Met de
huidige resultaten (gemrap II) willen wij daarom graag een reactie op de volgende vraag:

Vraag 4: Wat zou er volgens u moeten gebeuren met meevallers als gevolg van de Rijksgelden
rond het sociale domein en hoe kijkt u aan tegen het (geldelijk) investeren in innovatieve
oplossingen voor dit domein? 

Vraag 5: Staat u open om met inwoners en zorgaanbieders in 2017 een innovatieagenda op te
stellen en een voorstel uit te werken waarbij een deel van het budget in 2017 ingezet kan worden
om te innovatieve initiatieven uit de samenleving te stimuleren en faciliteiten?  Kunt u uw
antwoord toelichten? 

Naar verwachting is de reserve voor het opvangen van effecten Rijksbeleid dit jaar met 1,7 miljoen euro
gevuld.

Vraag 6: Wat is de gewenste hoogte van de reserve 'Effecten Rijksbeleid" en waarop (te voorziene
risico's) is deze gebaseerd en tot stand gekomen? 

Namens de VVD Fractie,



Mark Strolenberg
Fractievoorzitter


